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Abstract

Biomass fuel Alternatives Energy Consumption at Household Level in 
Eldilling Locality- South Kordofan State

This study has been carried out in Eldilling locality in south kordofan 
State. The objective of the study was to investigate the extent of family 
household will to adopt the alternative fuel (LPG) instead of fuelwood. 

To the households consumption. In addition to that, the study aims to 
know the other fuel types used in the study area by the households and 

the constraints limited thin adoption in the study area.

Two kinds of data were collected: primary data and secondary data; 
primary data were collected using questionnaire that has been designed 

to cover the entire study objective. The secondary data collected from 
magazines, reports, researches and internet.

It has been observed during the field visits that the studied community 
was homogenous, the household has been selected to represent the study 

unit, 60 households were been chosen randomly from the study even to 
answer the questionnaire. Then after that, data has been coded and 

analyzed using SPSS program.

The results showed that the fuel types used in the study area were 
firewood 98%, charcoal 97%, agricultural residues 22% and LPG was 

18%. The household will to adopt LPG was 92%. The high prices for the 
empty LPG containers and the shortage of LPG distribution services 
points in the study area are the constraints which limit their adoption.
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The study result summary showed high will from households to adopt 
the LPG instead of the fuelwood, and this will decrease pressure upon 

trees cover and conserve environment.

The study recommended the necessary of introduce of project that 
working in provide of alternative energy such as LPG and provision of 

LPG distribution point and training of the household their proper use and 
reduction of the consumption prices to encourage the community for the 

use of LPG.

12



الخلصة

الحيوي و إسرتخدامها على مستوى السرر بمحلية     الوقود   بدائل طاقة 
الدلنج- وليةة جنوب كردفان

 أجريةت هذه الدراسرة في محلية الدلنج بوليةة جنوب كردفان, حيث هدفت
 إلى معرفببة مببدى رغبببة السرببر فببي تبنببي الطاقببة البديةلببة (غبباز البببترول
 السائل) بدل عن طاقة الوقود الحيببوي (حطببب الحريةببق- الفحببم النببباتي)
 فببي السرببتخدام المنزلببى. بالضاببافة إلببى معرفببة نمببازج الطاقببة الخرببرى
 المستخدمة عند السرر بمنطقة الدراسرة و معرفة المعوقات التي تحد من

تبني هذا البديةل.

 تم جمع نوعين من البيانات: بيانات اولية وبيانات ثانويةببة البيانببات الثانويةببة
 من خرلل الدوريةات والمجلت والتقاريةر والبحوث ذات الصببلة و النببترنت.
 البيانات الولية تم جمعها عن طريةق السرتبيان الذى صمم بطريةقة يةغطببى
 كل اهداف الدراسرة, لوحظ من خرلل الزيةاره الميدانية ان مجتمع الدراسرة

  اسرببره60متجانس, تم اخرتيار السررة لتمثل وحده الدراسرببة, وتببم اخرتيببار 
 عشوائيا من منطقه الدراسره للجابه علي السرئلة. كما تم ترميز البيانببات

 .SPSSومن ثم   تحليلها عن طريةق البرنامج الحصائي ال 

 اوضاببحت النتائببج ان نمببازج الطبباقه المسببتخدمة عنببد السرببر بمنطقببه
 % بينمببا97% والفحببم النببباتى بنسبببه 98الدراسره, حطب الحريةق بنسبة 

 % وكببانت نسبببة22بلغببت نسبببة المسببتخدمين للمخلفببات الزراعيببة 
 %. ان الببذيةن يةرغبببون فببى تبنببى الغبباز18اسرتخدام غاز البترول السببئال 

 كبديةل لحطب الوقود(حطب حريةق – فحم نباتى) في منطقة الدراسرة بلغ
 %. ارتفاع تكلفة الشراء للسرطوانة الفارغه وعبدم تبوفر مراكبز92نسبة 

لخدمات الغاز بالمنطقة من المعوقات التي تحد من تبني هذا البديةل.

13



 خرلصت الدراسربه البي ان هنالبك رغببه عباليه مبن المبواطنين لتبنببي هبذا
حطب حريةق –الفحببم  ﴿البديةل(غاز البترول السائل) بدل عن حطب الوقود
 النباتي) وهذا يةقلل الظغط علي الغطاء الشجري وبالتالي المحافظة علي

البيئة.

 اوصببت الدراسرببة  بضببرورة ادخرببال المشببروعات الببتي تعمببل فببي مجببال
 توفيرالطاقات البديةلة مثل غاز البببترول السببائل وتببوفير مراكببز لخببدمات
 الغاز بالمنطقة مع التدريةب علي طرق السرتخدام المثلببي وخرفببض تكلفببة

السرتهلك  لتشجيع المواطنين علي تبني هذا البديةل . 
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